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MOF alm. del – svar på spørgsmål 67 fra Trine Torp (SF) stillet 
den 11. oktober 2018 til ministeren for fiskeri og ligestilling og 
nordisk samarbejde. 
 
Spørgsmål 67 
Europa-Kommissionen foreslår en stigning på 31 pct. for den vestlige 
Østersøtorsk. Men en stigning på f.eks. 20 pct. vil være en mere forsigtig 
tilgang og kunne medvirke til en langsigtet genopretning af bestanden og 
til stabiliteten for fiskeriet. Hvorfor vil ministeren sætte den positive 
udvikling for den vestlige Østersøtorsk over styr, og gå efter endnu højere 
kvoter? 
 
Svar 
Ifølge rådgivningen fra Det Internationale Havforskningsråd, ICES, kan 
kvoten for torsk i den vestlige Østersø stige med over 100 % i forhold til 
kvoten for 2018 og fortsat være bæredygtig samt i overensstemmelse med 
den flerårige forvaltningsplan for Østersøen. En stigning i kvoten 
betydeligt ud over 20 % vil således fortsat kunne sikre en positiv udvikling 
af bestanden med tilvækst i gydebiomassen.  
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